
  
Upernavik 9. februar 2024        

 

I henhold til § 37 I Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut.  

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

Spørgsmål 1:  

Hvor mange fiskere vil få tildelt IOK i Upernavik forvaltningsområde, hvis der tildeles IOK efter 

biologernes anbefalinger på 6.070 tons hellefisk?  

a. Hvor mange fiskere vil få gavn af disse kvoter, opdelt i antal af kutter og joller? 

Spørgsmål 2:  

Hvor mange fiskere vil få tildelt IOK i Uummannaq forvaltningsområde, hvis der tildeles IOK efter 

biologernes anbefalinger på 5.153 tons hellefisk biologernes anbefaling 5.153 tons?  

a. Hvor mange fiskere vil få gavn af disse kvoter, opdelt i antal af kutter og joller? 

Spørgsmål 3:  

Hvor mange fiskere vil få tildelt i Diskobugtens forvaltningsområde, hvis der tildeles IOK efter 

biologernes anbefalinger på 5.225 tons hellefisk?  

a. Hvor mange fiskere vil få gavn af disse kvoter, opdelt i antal af kutter og joller? 

Spørgsmål 4: 

Har Naalakkersuisut nogle andre ideer til eller forslag til eventuelle opdeling af antal joller og kutter 

ud fra fiskeriloven, når dette er fuldført fuldt ud i fremtiden? 

Spørgsmål 5: 

Med et loft på 2,5% hvor mange fiskere vil få tildelt IOK, når der skønnes færreste antal jollefiskere 

og kuttere?   

a. når alle fiskere er overgået til IOK i fremtiden? 

 (Medlem af Inatsisartut Jens NapãtôK´, Naleraq) 

Begrundelse:  

Der er tvivl om antal joller og kuttere der kan få tildelt IOK, hvis alle ansøgte. Endvidere hvor 

mange vil gå gavn af disse opdelt i antal af joller og kutter, hvis man fulgte biologernes anbefalinger 

på antal tons i forskellige forvaltningsområder samt loft på 2,5 % 

Disse scenarier er meget vigtige at belyse konkret, da disse scenarier vil belyse en konkret 

problemstilling med antal joller og kuttere der vil blive i fremtiden og derfor meget vigtige 

scenarier til det videre forløb. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 


